
 
 

 

Vedrørende Referat SFO-rådsmøde 

 
 
 
1.  Årshjulet + hvad arbejder vi med i øjeblikket 
 
Har sendt årshjul med datoer ud i god tid. 
 
a. Temauge har netop været afholdt. Den blev planlagt med udgangspunkt i et børnemøde. 
  
 Personalet prøvede at indtænke alle børnenes forsalg ift. OL og Frankrig. Gode 
 erfaringer med at lave mad og discipliner. God stemning blandt børnene også ift. 
 konkurrencer. 
 
 Børnene synes madlavning er sjovt. 
 Forslag om at lave ”smagens dag”. Tidligere har vi været med i Go Cook. Evt. et 
 forslag til et kommende forløb/temauge. 
 
 Personalet evalueret ift. planlægning/aftaler/konkurrencer og fordeling af hvem, der 
 konkurrerer mod hvem (aldersgruppe tilpasses ved lignende arrangement) 
 
 Personalet oplevede at der var forældre som legede med børn længe. Det var en 
 rigtig positiv oplevelse. 
 
b. Nu har vi taget på på at tale om ro på SFO’en. I temaugen gav det ro at have de 
 ”faste aktiviteter” også. Fokus på at lave tilbud, så børnene er fokuseret på aktiviteter.
   
c. Der ødelægges ikke legetøj i samme omfang som tidligere. Personale er nu mere til 
 stede ved udsat legetøj, og har fokus på, hvordan børnene leger med legetøjet. 
 
d. Oprydning – her opleves at forældre henter børn uden at rydde op.   
 
2. Sommerfest – evaluering 
 
Udmelding af dato er allerede sket. Det var efterspurgt ifm. sidste sommerfest. 
 
Børnene er glade for festen. Personalet havde en rigtig god oplevelse. Der var stor 
forældreopbakning – vejret var godt. Der var fin forældreopbakning til at stå i boderne, men her 
kunne der godt have været flere på, men det er en ny kultur – vi håber det bliver lettere at få 
forældre til at melde sig næste år, da de nu ved, hvad det indebærer. 
 

Dato: Onsdag, den 4. oktober 2023 

Sted:  

Deltagere: Pi Lysemose (referent) 
Carina Howmann Christiansen (Ciana 1B) 
Cecilie Yazmin Pedersen (Rose 0C) 
Patricha Hagelberg Larsen (Elias 0C) 
Naja Nørmark (pædagog) 
 
 

Referat 

HVIDOVRE KOMMUNE 
 
Center for Skole og Uddannelse 
Holmegårdsskolen 
Faglig leder 
Pi Lysemose 
 
Dato:  9. november 2023/rti 



 

Side 2 af 3 

Kageboden var en stor succes. 
Donationer til genbrugslegetøj var der ikke mange af. 
 
Vi fortsætter sommerfest og satser på en fast tradition. 
 
3. Frugtordning 
 
Mange betaler ikke. Der bliver færre og færre med årene fra eleverne går i 9. klasse frem 
mod 3. klasse. Tendens set gennem flere år. 
 
Administrationen af ordningen er et stort arbejde, og der er flere forældre, der skriver de 
ikke vil betale, da deres barn ikke spiser frugt. Det hyggelige og pædagogiske i 
frugtordningen går lidt tabt. 
 
Udfordringen kan også være at personalet står i en situation, hvor der står et sulten barn 
og fortæller de ikke må tage, da forældrene ikke har betalt. 
 
Ny tilgang med rugbrød, knækbrød og frugt på enkelte dage. SFO’en vil prøve af i de 
kommende måneder, så det kan indtænkes i budgettet for kommende år. 
 
Forældrene tænker det er ærgerligt, at der er forældre, der ikke vil betale. 
 
Forslag: SFO’en kan opfordre til at børnene har en figenstang eller en lille SFO-snack med 
i tasken. 
 
Penge betalt til frugtordningen i denne omgang bruges selvfølgelig til at opretholde 
ordningen, så længe som muligt. Herefter ny tilgang. 
 
4. Forældremøde 
 
Temaet selvbestemmer kunne være godt at tage op. Hvordan og hvad skal der til? 
 
Forældreopbakning til personalet. SFO’en vil gerne se forældrene på SFO’en og 
eftermiddagen. Smitter det af, at der er morgenaflevering uden forældre? 
 
Opmærksomhed på at personalet også siger hej og farvel. 
 
Forælder: Sidste års møde gav rigtig meget ift. indblik i hverdagen og det var virkeligt 
givende som ny forælder. 
 
Forælder: Det ligger sent på året og kunne ligge i august/september. Kunne det være 
temaer for dem? Her går vi lige i tænkeboks ift. fremadrettet. 
 
Valg til SFO-råd. Kunne være dejligt, hvis alle årgange er repræsenterede. SFO-rådet vil 
gerne fortsætte. 
 
Forældre: Beskrivelsen af funktionen er meget formel. Pi tilføjer en beskrivelse til 
invitationen til forældremødet. 
 



 

Side 3 af 3 

5. Eventuelt 
 
a. Ift. f.eks forældrekaffe, OL uge m.m. Kunne vi have en skærm ved garderoben, hvor 
 der stod dagens/ugens vigtigste info. Kan den ene skærm ved sko-garderoben 
 omdannes til det? 
 
b. Muligheden for at børnene tjekker sig rundt, kan gå lidt tabt, hvis vi ”omdanner” en 
skærm til info. 
 
Referat 
 
Fysisk fremmøde: Referatet godkendes undervejs punkt for punkt. Referat udsendes 
senest i uge xx.  
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